
Komisja Ogólnospołeczna 

 

Protokół nr 8/20 

z dnia 26 października 2020 o godz. 14:00 - 15:15. 

W posiedzeniu wzięło udział 7 członków. 

Obecni: 

1. Katarzyna Chwiałkowska  

2. Hanna Iwaniuk  

3. Marcin Łabędzki  

4. Paweł Mataśka  

5. Dawid Mazurkiewicz 

6. Ewa Mielczarek-Sójka  

7. Wojciech Rychlik  

8. Piotr Warchlewski  

Punkt 1 

Otwarcie posiedzenia Komisji. 

 

Otwarcia dokonała przewodnicząca komisji Katarzyna Chwiałkowska. Stwierdziła kworum. 

 

 

Punkt 2 

Zatwierdzenie porządku posiedzenia Komisji. 

 

 

Głosowano w sprawie: 

Zatwierdzenie porządku posiedzenia Komisji..  

 

Wyniki głosowania 

ZA: 7, PRZECIW: 0, WSTRZYMUJĘ SIĘ: 0, BRAK GŁOSU: 0, NIEOBECNI: 1 

 

Wyniki imienne: 

ZA (7) 

Katarzyna Chwiałkowska , Marcin Łabędzki , Paweł Mataśka , Dawid Mazurkiewicz, Ewa 

Mielczarek-Sójka , Wojciech Rychlik , Piotr Warchlewski  

NIEOBECNI (1) 

Hanna Iwaniuk  

 

 

Komisja przyjęła porządek posiedzenia.  



 

Punkt 3 

Przyjęcie protokołu z ostatniego posiedzenia Komisji. 

 

 

 

Głosowano w sprawie: 

Przyjęcie protokołu z ostatniego posiedzenia Komisji..  

 

Wyniki głosowania 

ZA: 6, PRZECIW: 0, WSTRZYMUJĘ SIĘ: 0, BRAK GŁOSU: 1, NIEOBECNI: 1 

 

Wyniki imienne: 

ZA (6) 

Katarzyna Chwiałkowska , Paweł Mataśka, Dawid Mazurkiewicz, Ewa Mielczarek-Sójka , 

Wojciech Rychlik , Piotr Warchlewski  

BRAK GŁOSU (1) 

Marcin Łabędzki  

NIEOBECNI (1) 

Hanna Iwaniuk  

 

 

Komisja przyjęła protokół.  

 

Punkt 4 

Zaopiniowanie projektu uchwały w sprawie rozpatrzenia skargi na działania dyrektora 

Zespołu Szkół Specjalnych w Zduńskiej Woli. 

Radny Dawid Mazurkiewicz stwierdził, że skarga powinna zostać uznana za zasadną. Dodatki 

powinny zostać przyznane nauczycielom.  

Radna Ewa Mielczarek-Sójka poinformowała, że ma kilka uwag do pracy komisji, ale 

szczegółowo odniesie się do tematu na sesji. Również uważa, że skarga powinna zostać 

uznana za zasadną.  

Radny Dawid Mazurkiewicz zapytał czy rada powiatu może zobowiązać dyrektora szkoły do 

wypłacenia wydatków. 

Radny Marcin Łabędzki stwierdził,  że nie jest to przedmiotem skargi. 

Przewodnicząca komisji Katarzyna Chwiałkowska odczytała wniosek wypracowany przez 

Komisję Skarg, Wniosków i Petycji. Komisja rekomenduje uznanie skargi za bezzasadną. 



 

Głosowano w sprawie: 

Zaopiniowanie projektu uchwały w sprawie rozpatrzenia skargi na działania dyrektora 

Zespołu Szkół Specjalnych w Zduńskiej Woli. 

 

Wyniki głosowania 

ZA: 4, PRZECIW: 0, WSTRZYMUJĘ SIĘ: 3, BRAK GŁOSU: 0, NIEOBECNI: 1 

 

Wyniki imienne: 

ZA (4) 

Katarzyna Chwiałkowska , Marcin Łabędzki , Wojciech Rychlik , Piotr Warchlewski  

WSTRZYMUJĘ SIĘ (3) 

Paweł Mataśka , Dawid Mazurkiewicz, Ewa Mielczarek-Sójka  

NIEOBECNI (1) 

Hanna Iwaniuk  

 

Komisja pozytywnie zaopiniowała powyższy projekt uchwały.  

 

Punkt 5 

Informacja o stanie realizacji zadań oświatowych Powiatu Zduńskowolskiego za rok szkolny 

2019/2020. 

Wicestarosta Wojciech Rychlik omówił powyższą informację.  

Radny Dawid Mazurkiewicz zapytał, gdzie jest zapisane, że subwencja ma pokrywać wydatki 

w oświacie. Takiego zapisu nie ma.  

Wicestarosta Wojciech Rychlik poinformował, że powiat nie ma własnych dochodów, jest to 

powszechnie wiadome. Jeżeli powiat będzie inwestował tylko w jeden dział, nie ma szansy na 

realizację innych zadań. Nie starczy na inwestycje, służbę zdrowia itp. Na przestrzeni 5 lat 

spadek subwencji jest dramatyczny. Rok rocznie powiat dokłada po kilka milionów do zadań 

oświatowych. Taka sytuacja jest w całym kraju.  

Radny Marcin Łabędzki stwierdził, że przerzucanie odpowiedzialności na samorządy to 

unikanie odpowiedzialności przez rząd za stan edukacji. Rząd z tej odpowiedzialności się nie 



wywiązuje. Z roku na rok jest coraz gorzej. Niedofinansowanie odbija się na jakości 

kształcenia ucznia. Szkoła nie zawsze przygotuje ucznia,  uczeń często musi korzystać z  

korepetycji.  

Radna Ewa Mielczarek-Sójka stwierdziła, że im więcej uczniów tym większa subwencja. Nie 

zgadza się ze stwierdzeniem, że szkoła uczy coraz gorzej. Zna nauczycieli, którzy wkładają 

dużo pracy w kształcenie uczniów. Uczniowie osiągają wysokie wyniki, biorą udział w 

olimpiadach.  Nie słyszała by chwalono się takimi osiągnięciami. Może należy bardziej 

promować szkoły powiatowe by młodzież chciała uczyć się w tych szkołach. Jeżeli chodzi o 

nauczycieli to nawet na Dzień Nauczyciela nikt im nie podziękuje za ciężką pracę jaką 

wykonują.   

Przewodnicząca Katarzyna Chwiałkowska poinformowała, że co rocznie na Dzień 

Nauczyciela przyznawane są nagrody zarówno w mieście jak i w powiecie.  

Radny Dawid Mazurkiewicz stwierdził, że należy opracować strategię oświatową, przyjąć 

innowacyjne programy. Z roku na rok oferta edukacyjna spada, ilość uczniów też. Nie widzi 

by uczniowie brali udział w ogólnokrajowych wydarzeniach. Z roku na rok wyniki są coraz 

gorsze. Subwencja jest jaka jest ale zmieniła się sytuacja jeżeli chodzi o oświatę, jak wzrosły 

pensje,  wzrosły koszty. Z oświatą jest podobnie jak z odpadami, dopóki samorządy nie 

widziały problemu to ten problem odkładały.  

Wicestarosta Wojciech Rychlik stwierdził, że subwencja oświatowa spada, bo algorytm który 

przyjmuje minister edukacji w porozumieniu z ministrem finansów - niekorzystny do 

przeliczania subwencji na jednego ucznia jest z roku na rok coraz niższy. Od 1 września w 

oświacie  jest podwyżka w wysokości 6 %, wskaźnik  inflacji na rok 2021 wynosi 1,8.  Do 

subwencji zaproponowany jest 4,4.  Nie może się to bilansować. I tak jest robione od wielu 

lat. Stwierdził, że radny Mazurkiewicz wypowiada się jak rzecznik ministra edukacji czy 

ministra finansów. Gro uczniów z poza powiatu jest zachęcanych do nauki w szkołach 

powiatowych -jest to około 30 %. Oczywiście jakaś grupa młodzieży uczy się poza powiatem. 

Młodzież uczestniczy w konkursach, zdobywa bardzo dobre wyniki. Rok rocznie nagrodą 

starosty przyznawane jest kilkadziesiąt wyróżnień i nagród za efekty w nauce i za zajęcie 

miejsc w konkursach krajowych.  Może nie było to zbyt silnie wyartykułowane. Wielki ukłon 

w stosunku do nauczycieli, iż pracują z młodzieżą ale nie zawsze można im zapłacić za tą 

pracę. Szkoły starają się, by oferta była atrakcyjna i przyjazna dla młodzieży i jest poszerzana. 



Odbywają się targi edukacyjne, festiwale zawodów, realizowane jest wiele projektów 

miękkich.  Rok rocznie kilkadziesiąt nagród jest przyznawanych uczniom.  

 

Komisja przyjęła powyższą informację.  

 

Punkt 6 

Zaopiniowanie projektu uchwały zmieniającej Uchwałę Nr XV/94/19 w sprawie uchwalenia 

Wieloletniej Prognozy Finansowej Powiatu Zduńskowolskiego – FK.21/20 

 

Wicestarosta Wojciech Rychlik omówił projekt uchwały.  

 

Głosowano w sprawie: 

Zaopiniowanie projektu uchwały zmieniającej Uchwałę Nr XV/94/19 w sprawie uchwalenia 

Wieloletniej Prognozy Finansowej Powiatu Zduńskowolskiego – FK.21/20.  

 

Wyniki głosowania 

ZA: 7, PRZECIW: 0, WSTRZYMUJĘ SIĘ: 0, BRAK GŁOSU: 0, NIEOBECNI: 1 

 

Wyniki imienne: 

ZA (7) 

Katarzyna Chwiałkowska , Marcin Łabędzki , Paweł Mataśka , Dawid Mazurkiewicz, Ewa 

Mielczarek-Sójka , Wojciech Rychlik , Piotr Warchlewski  

NIEOBECNI (1) 

Hanna Iwaniuk  

 

Komisja pozytywnie zaopiniowała powyższy projekt uchwały. 

 

Punkt 7 

Zaopiniowanie projektu uchwały zmieniającej Uchwałę Nr XV/95/19 w sprawie uchwalenia 

budżetu na rok 2020 – FK.22/20 

 



 

Wicestarosta Wojciech Rychlik omówił projekt uchwały.  

 

Głosowano w sprawie: 

Zaopiniowanie projektu uchwały zmieniającej Uchwałę Nr XV/95/19 w sprawie uchwalenia 

budżetu na rok 2020 – FK.22/20.  

 

Wyniki głosowania 

ZA: 6, PRZECIW: 0, WSTRZYMUJĘ SIĘ: 0, BRAK GŁOSU: 1, NIEOBECNI: 1 

 

Wyniki imienne: 

ZA (6) 

Marcin Łabędzki , Paweł Mataśka , Dawid Mazurkiewicz, Ewa Mielczarek-Sójka , Wojciech 

Rychlik , Piotr Warchlewski  

BRAK GŁOSU (1) 

Katarzyna Chwiałkowska  

NIEOBECNI (1) 

Hanna Iwaniuk  

Reasumpcja głosowania. 

 

Głosowano w sprawie: 

Zaopiniowanie projektu uchwały zmieniającej Uchwałę Nr XV/95/19 w sprawie uchwalenia 

budżetu na rok 2020 – FK.22/20.  

 

Wyniki głosowania 

ZA: 6, PRZECIW: 0, WSTRZYMUJĘ SIĘ: 0, BRAK GŁOSU: 1, NIEOBECNI: 1 

 

Wyniki imienne: 

ZA (6) 

Katarzyna Chwiałkowska , Marcin Łabędzki , Dawid Mazurkiewicz, Ewa Mielczarek-Sójka , 

Wojciech Rychlik , Piotr Warchlewski  

BRAK GŁOSU (1) 

Paweł Mataśka  

NIEOBECNI (1) 

Hanna Iwaniuk  

 

 

Punkt 8 



Sprawy różne. 

 

Przewodniczący rady Piotr Warchlewski podjął temat projektu uchwały w sprawie 

rozpatrzenia skargi na działania dyrektora. Zapytał co w sytuacji gdy rada uzna skargę za 

zasadną.  

Wicestarosta Wojciech Rychlik poinformował, że państwowa Inspekcja Pracy przeprowadziła 

kontrolę między innymi w tym zakresie, nie stwierdziła nieprawidłowości. Byłby konflikt 

stanowisk dwóch organów.  

Punkt 9 

Zakończenie posiedzenia Komisji. 

 

Posiedzenie zamknęła przewodnicząca komisji. 

                  Przewodnicząca  

 

         Katarzyna Chwiałkowska  

                                                                                                    


